

# Примирительные меры воздействия на супругов как способ сохранения брачно-семейных отношений

**Лизунов Алексей Сергеевич,**  
старший преподаватель кафедры административной деятельности органов внутренних дел  
Нижегородской академии Министерства внутренних дел Российской Федерации,  
кандидат юридических наук  
Lizunov52rus@yandex.ru

**Суворова Екатерина Александровна,**  
преподаватель кафедры административной деятельности органов внутренних дел  
Нижегородской академии Министерства внутренних дел Российской Федерации,  
кандидат юридических наук  
Kat-suworova2015@yandex.ru

Статья посвящена вопросам совершенствования процедуры расторжения брака. Сделан вывод о необходимости более широкого использования примирительных мер воздействия на супругов в целях сохранения семьи.

**Ключевые слова:** расторжение брака, развод, примирительные процедуры.

## Conciliatory Measures of Influence on Spouses as a Means of Preservation of Marriage and Family Relations

**Aleksey S. Lizunov**  
Senior Lecturer of the Department of Administrative Activities of Internal Affairs Agencies  
of the Nizhny Novgorod Academy of the Ministry of the Interior of the Russian Federation  
PhD (Law)

**Ekaterina A. Suvorova**  
Lecturer of the Department of Administrative Activities of Internal Affairs Agencies  
of the Nizhny Novgorod Academy of the Ministry of the Interior of the Russian Federation  
PhD (Law)

The article is devoted to the issues of improving the procedure of divorce. The conclusion is made about the need for wider use of conciliatory measures of influence on spouses in order to preserve the family.

**Keywords:** dissolution of marriage, divorce, conciliation procedures.